
Hierbij maak ik bezwaar tegen het voornemen van de Minister om aankomend seizoen de jacht op 

het konijn en het haas niet te openen.  

 

Natuurbeheer heeft mijn passie, ik ben nu dagelijks in het veld te vinden, hoofdzakelijk 

weidevogelbeheer (Collectief Groningen West). Mijn werkgebied betreft 600 ha.  

Samen met de boer doen we ontzettend ons best de teruggang van weidevogels te sparen en met 

succes. 

Door mijn jarenlange ervaring en opleiding weet ik samen met vele onderzoekers, dat een eventuele 

achteruitgang van de hazenpopulatie vrijwel nooit te wijten is aan de jacht, sterker nog de jacht 

draagt bij aan een gezonde populatie.  

Ik weet precies wat er in mijn werkgebied aan weidevogels en wild leeft. En zorg voor optimale 

omstandigheden. Hierbij laten we ook de burgers ervaren en genieten van dit weidegebied. 

We hebben in 2015 toestemming verleend aan; 

Wildlive Management, Van Hall-Larenstein Leeuwarden om in ons werkgebied een onderzoek uit te 

voeren naar het effect van predatie t.a.v. het haas;  

“Relating Brown Hare Lepes Europaeus Body Mass To Predation Risk, Food Quality  and  Spatial 

Heterogeneity In The Netherlands.” 

Het onderzoek heeft uitgewezen dat predators bij het Haas stress veroorzaken en de conditie 

(weerbaarheid) aantast.  

Bij een ander onderzoek blijkt dat de mate van predatie verschilt tussen gebieden. Voigt & Siebert 

(2020) maten 42% van de sterfte door zekere predatie, en nog eens 36% door vermoedelijke predatie 

bij haasjes tot 5 weken oud.  

Dus actief predatiebeheer is een must. Maar ook vele andere onderzoeken naar het Haas hebben 

uitgewezen dat de jacht vrijwel nooit de achter uitgang is van de populatie.  

Factoren die de hazenpopulatie wel beïnvloeden zijn, verstedelijking, aanleggen van zogenaamde 

natuurgebieden zonder beheer, monocultuur, te intensive beweiding, landbewerkingen, verkeer, 

verdrinking, bestrijdingsmiddelen en ziekten en predatie ook huisdieren zoals (verwilderde) katten 

en honden zijn hieraan debet.  

De volgende maatregelen zorgen voor hogere overleving van jonge hazen; inzaaien van kruidenrijke 

mengsels, aanleg kruidenranden, uitgesteld of aangepast maaibeheer zoals van binnen naar buiten 

maaien, gebruik maken van wildketting, jonge haasjes opsporen met drone en verplaatsen voor 

maaien of oogsten. Aanleggen van glooiende natuurvriendelijke oevers en uitstaptrapjes bij 

watergangen. Ik zou u nog veel meer op kunnen noemen hoe een jager (natuurbeheerder) met de 

dieren in ‘zijn veld’ omgaat. Mijn ervaring is dat in onze omgeving de hazenpopulatie hoewel dit 

verschilt per gebied, goed is te noemen en ligt gemiddeld hoger dan in zgn. natuurgebieden. 

In mijn beheersgebied wordt de hazenstand jaarlijks bijgehouden, hierdoor is het nodig geweest de 

jacht op hazen te matigen, nu de populatie weer voldoende draagkrachtig is kunnen er weer 1 tot 2 

hazen per 100 worden benut, ook als beloning voor het omvangrijk natuurbeheer. 

Om te voorkomen dat er vele jagers als natuurbeheerders zullen afhaken, mensen met passie voor 

hun werkgebied en kennis van zaken, doe ik een dringend beroep op u om deze kleine benutting 

van een duurzaam stukje vlees te behouden, door de jacht op het konijn en het haas openen te 

houden. Dit zal ten goede komen van het Haas. 

 


